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Det innkalles til fjellstyremøte på fjellstyrekontoret onsdag 21.2  

kl. 19.00   
 

Medlemmer: Varamedlemmer: 

Jan Olav Solstad, 2670 Otta Rune Staum Grønn, 2670 Otta 

Kari Svelstad, 2670 Otta Vegar Blakar,  2670 Otta 

Richard Høiberg, 2672 Sel Sigurd Riise, 2670 Otta 

Monica H. Eide, 2670 Otta Oddrun Høglien, 2670 Otta 

Odd Ivar Svelstad, 2670 Otta Oddny M. Teighagen, 2670 Otta 

 

Vararepresentantene møter bare hvis de faste medlemmene ikke kan. Eventuelle frafall meldes 

sekretær så snart som mulig. 

 

Andre: 

Per Erik Sannes 

 

 

Følgende saker skal behandles: 

 

Sak.nr. Overskrift Merknad 

2/18 Inndeling av småviltjakta i jaktfelt. Tidl. Sak 15/17 

3/18 Søknad om oppsetting av utedo feste 134.  

4/18 Søknad om motorferdsel-NINA.  

5/18 Forslag om oppheving av §30 i hjorteviltforskriften-høring  

   

   

   

   

 

Referatsaker 

- Orientering om regnskapet 2017. 

- Info ang. vedlikehold på vei Slettesetrene. 

- Orientering om «smårovviltkortet». 

- Orientering om veibygging i statsallmenningen. 

- Villreinjakta nord for ula. 

 

15.2.2018 

Per Erik Sannes 

Daglig leder Sel Fjellstyre 
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Sak 2/18 

 

INNDELING AV SMÅVILTJAKTA I JAKTFELT(tidl. Sak 15/2017). 
 

Sel fjellstyre hadde denne saken opp på møte 6.12.2017(Sak 15/17). Saken har ligget ute til 

offentlig ettersyn og det har ikke kommet merknader. Sel Kommune skal uttale seg før 

fjellstyre gjør endelig vedtak. Driftsutvalget skal ha saken opp på møte 12.2. Uttalelsen derfra 

vil bli fremlagt på fjellstyremøte. 

 

Fjellstyret gjorde følgende vedtak i sak 15/17: 

 

Småviltjakta i Sel og Nordre Kollen statsallmenning deles inn i jaktfelt for utenbygdsboende 

med hund. Ingen feltinndeling for harejakt med hund. Se vedlagt kart. 

 

I felt C (Kringsetra) tilbys det 3-årskontrakt med rullering av perioder.  

 

Følgende korttyper med maks antall tilgjengelige kort blir gjeldende f.o.m.  2018. 

Antall kort 2018

Med hund: Periodekort 15.-19.09 15

Periodekort 20.-24.09 15

Periodekort 25.-29.09 15

Sum: 45

Uten hund: Periodekort 15.-19.09 10

Periodekort 20.-24.09 10

Periodekort 25.-29.09 10

Uke etter 29.09. 15

Sesong 15

Sum: 60

Totalt utenbygdsboende: 105

Korttype

Utenbygdsboende

 
 

Kortfordelingen med hund fordeler seg slik i hver periode: 

A = 5 kort 

B = 5 kort 

C = 5 kort på 3-årskontrakt med rullering. 

 

Saken skal ligge ute til offentlig ettersyn, med frist på 3 uker til å komme med merknader. Sel 

Kommune skal uttale seg i saken før fjellstyret gjør endelig vedtak. 

 

Vedtaket var enstemmig. 

Fjellstyret hadde denne saken opp på møte 15.2.2017 som sak 2/17. Saken har nå ligget til 

offentlig ettersyn og Sel Kommune har uttalt seg. 
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FORSLAG TIL VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre opprettholder sitt vedtak av 6.12.2017 i sak 15/17. 

 

--o-- 

 

 

 

 

Sak 3/18 

 

SØKNAD OM OPPSETTING AV UTEDO FESTE 134. 
 

Adi Bertoli eier av seter på feste 134 søker om å få sette opp utedo i tilknytning til vinterstua 

på setra. Setra har falt i det fri, vinterstua blir benyttet til utleie. Det søkes om å få sette opp en 

utedo på 1,5 m2. Fjellstyret skal i samråd med Statskog behandle søknaden. 

 

VURDERING: 

 

Fjelloven § 15, 1 ledd, kommer her til anvendelse:  

 

Nybygging og ombygging av hus på seter som har falt i det fri. 

Statskog SF tek etter samråd med fjellstyret avgjerd med omsyn til nybygging/ombygging o.l. 

 

Det er vanlig praksis å tillate oppsetting av mindre utedoer i forbindelse med hytter og setre. 

 

FORSLAG TIL VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre har ingen innvendinger til søknaden. 

--o-- 
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Sak 4/18 

 

Søknad om motorferdsel-NINA. 
 

NINA søker om dispensasjon fra motorferdselloven i forbindelse med forskningsprosjekt på 

villrein. Søknaden i sin helhet følger under. Fjellstyret skal gi eller ikke gi sitt samtykke, etter 

Fjellsovens § 12.3. ledd: Rett til å forby eller redusere motorferdsel i statsallmenning for 

andre enn Statskog SF ligg til fjellstyret. Før fjellstyret tek avgjerd, skal Statskog SF, og i 

tilfelle allmenningsstyret, ha hatt høve til å kome med fråsegn i saka. 

 

SØKNAD OM DISPENSASJON TIL MOTORFERDSEL I UTMARK I 

FORBINDELSE MED VILLREINPROSJEKTET I RONDANE I PERIODEN  

2018-2021  

 

Villreinprosjektet med merking av villrein startet i 2009 og FoU prosjektet  

«Villreinens arealbruk i Rondane; naturgrunnlag og betydning av menneskelig aktivitet» ble 

avsluttet i 2015. I 2016 ble følgeprosjektet i Rondane villreinområde: Villrein, ferdsel og 

forvaltning etablert. Prosjektet skal avsluttes i 2019.  

Frem til 2017 har NINA hatt et flerårig løyve knyttet til motorferdsel i forbindelse med 

radiomerking og oppfølging av radiomerkede dyr. Denne løyve er gått ut og NINA vil med 

dette søke om nytt løyve til motorferdsel knyttet til radiomerking av villrein og oppfølging av 

disse. Søknaden her gjelder for årene 2018 til 2021. Omfanget av aktiviteten bestemmes av 

styringsgruppa som er opprettet. Radiomerking betinger bruk av helikopter og når dyr er 

radiomerkede er det nødvendig med oppfølging for å sjekke om alt er i orden med dyret og 

radiosenderen. Det gjør at vi må søke om tillatelse til landing med helikopter (i gjenværende 

prosjektperiode 2018-2019) og bruk av snøskuter for oppfølging om vinteren i de årene vi 

forventer at radiosenderne skal fungere (2018 til 2021).  

Landing med helikopter (se beskrivelse av radiomerking) er aktuelt i perioden 1. februar til 

31. mars i årene 2018 og 2019. Bruk av snøskuter er aktuell til oppfølging av radiomerkede 

villrein om vinteren i perioden 1. februar til 20. april i årene 2018 til 2021(se beskrivelse av 

oppfølgingen). Merking utføres av personell fra NINA. Omfanget av oppfølgingen vil kunne 

variere noe fra år til år og utføres i hovedsak av lokalt oppsyn i de aktuelle områdene. 

Aktiviteten strekker seg over flere år og det er ønskelig å få dispensasjoner som gjelder for 

hele perioden. I denne søknaden søker vi derfor for årene 2018 til 2021 som angitt. NINA vil 

årlig formidle behovet for motorferdsel knyttet til prosjektene samt rapportere omfanget av 

den årlige aktiviteten.  

 

NINA søker med dette om:  

1) nødvendig landingstillatelser med helikopter i forbindelse med fangst og merking av 

villrein i Rondane området (se beskrivelse av merkingen) i perioden 1. februar til 31. mars i 

årene 2018 til 2019 (2år).  

2) tillatelse til bruk av snøskuter i forbindelse nødvendig oppfølging (se beskrivelse av 

oppfølgingen) av radiomerkede villrein om i perioden 1. februar til 20. april i årene 2018 til 

2021 (4 år).  
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Søknaden gjelder:  

1) Rondane NP  

2) Dovre NP  

3) Øvrige områder i kommunene som inngår i villreinområdet (vinterområdet), men som ikke 

inngår i verneområdene.  

 

Beskrivelse av merking  

Villreinen fanges ved bruk av helikopter. Helikopteret flyr raskt inntil dyrene og det aktuelle 

dyret skytes med bedøvelsesgevær fra helikopteret. Straks dette er gjort, trekker helikopteret 

seg unna foran flokken til en betryggende avstand, i påvente av at det skutte dyret skal sovne. 

Helikopteret lander på stedet når resten av flokken har trukket seg noe unna. Merkepersonell 

settes av og gjennomfører merkingen. Det jobbes så raskt og effektivt som mulig under 

merkingen da dette opplagt er en betydelig stressfaktor for reinen mens det pågår. Normalt 

kan 5-8 dyr merkes i løpet av en dag. Antall landinger i forbindelse med merkingen er ikke 

mulig å forutsi, men det må påregnes 2-4 landinger pr dyr som merkes. Hvor merkingen skjer, 

er avhengig av hvor reinen er når merkingen skal skje. Merkingen er også nødt til å skje når 

værforholdene er gunstige. Merkingen vil ikke skje i vinterferien eller påskeferien. GPS med 

sporlogg brukes til å dokumentere når og hvor flyvingen/landingene har skjedd. Merkingen 

gjøres av personell fra NINA, veterinær og pilot/helikopter. Lokal personell (fjelloppsyn) på 

bakken bistår merkingen etter behov.  

 

Beskrivelse av oppfølging av merkede dyr  

I løpet av vinteren av det nødvendig å følge opp de merkede dyrene. Dette vil i hovedsak skje 

gjennom engasjement av lokalt mannskap, men personell fra NINA vil ofte delta i dette 

arbeidet. Det er nødvendig med inntil 4 turer i forbindelse med oppfølgingen. Hver tur vil ta 

fra 1 til 3 dager og vil foregå på tvers av kommunegrenser med eventuell overnatting på 

aktuelle buer i fjellet. Dette for å redusere ferdselen mest mulig. Ferdselen er avhengig av 

hvor reinen er på de aktuelle tidspunktene. Ferdsel vil ikke skje i vinterferien, påskeferien 

eller i helgene. Aktivitet dokumenteres ved bruk av GPS og sporlogg.  

 

Koordinering av motorferdselen  

Innenfor områdene foregår det allerede noe motorferdsel i forhold til ulike registreringer 

(særlig rovvilt, oppsyn). Aktivitet i villreinprosjektet som medfører motorferdsel vil bli 

koordinert med denne aktiviteten (først og fremst lokal oppsyn og Statens Naturoppsyn). All 

motorferdsel i prosjektet krever grunneiernes tillatelse. Dette vil bli innhentet for aktuelle 

områder.  

 

Aktiviteten i 2018  

I 2018 har styringsgruppa som målsetning å merke 4-6 dyr fordelt på hele området. Detaljene i 

fordelingen av sendere mellom nordlige, midtre og sørlig områder av Rondane bestemmes ab 

styringsgruppa for prosjektet i månedsskiftet februar – mars. Følgelig blir merkingen i år ikke 

gjenført ført etter gjennomført møte.  

Oppfølging av radiosendere forsøkes gjennomført via lokal oppsyn kombinert med andre 

oppgaver som disse har i fjellet gjennom vinteren og utover våren. 
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VURDERING: 

 

Radiomerking av ville dyr er omstridt. Ut i fra et langtidsperspektiv for å kunne bevare 

villrein i Rondane, er radiomerking helt nødvendig. Radiomerking gir oss objektive data som 

er ubestridelige, og et godt verktøy for forvaltningen. Det legges ned et stort arbeid i å finne 

løsninger bla. for å få i gang trekket i Rondane. I Rondane Nord er det i Sel Kommune trekket 

har stoppet opp, og forholdene for rein er verst. For å se om igangsatte/planlagte tiltak har 

effekt, og for å se om beiteområdene som er der, igjen blir tilgjengelige for rein, er disse 

dataene helt nødvendige. 

 

I.h.t. Forskrift om bruk av motorkjøretøyer i utmark og på islagte vassdrag, § 3.f. : 

Motorkjøretøy kan på vinterstid nyttes til: «nødvendig transport i forbindelse med 

vitenskapelige undersøkelser, herunder dyretellinger og lignende registreringer, etter 

oppdrag fra forskningsinstitusjon.» ligger søknaden innenfor lovverket. 

 

FORSLAG TIL VEDTAK: 

 

Sel Fjellstyre NINA sitt samtykke til dispensasjon fra motorferdselloven slik det er 

oppgitt i søknaden, i.h.t. Fjellovens §12, 3ledd. 

--o-- 

5/18  

 

Forslag om oppheving av §30 i hjorteviltforskriften-høring. 
 

Miljødirektoratet har sendt forslag om oppheving av §30 i hjorteviltforskriften på høring. 

Norges fjellstyresamband vil i den forbindelse sammenfatte en felles uttalelse fra fjellstyrene. 

 

 

Miljødirektoratet oppsummerer endringene slik: 

 

Miljødirektoratet foreslår å oppheve forskrift 8. januar 2016 nr. 12 om forvaltning av 

hjortevilt (hjorteviltforskriften) § 30 Kontrollkortordning for villreinjakt. Kravet om 

kontrollkort for å jakte villrein er en eldre ordning, og flere behov som var tenkt ivaretatt av 

kontrollkortordningen ivaretas i dag via andre eksisterende løsninger. Kontrollkort har bidratt 

til å sikre en god rapportering fra villreinjakt. I dag kan rapporteringen av data fra villreinjakt 

ivaretas av elektroniske løsninger og andre eksisterende ordninger. Miljødirektoratet ønsker å 

forenkle rapportering for villreinjegere som i dag må registrere mange av de samme 

opplysningene fra villreinjakta tre steder: på merkelappen, på kontrollkortet og på Sett og 

skutt, www.settogskutt.no. I tillegg sendes det inn fellingsrapport fra valdansvarlig 

representant. Fellingsrapporter, merkelapper og Sett og skutt ivaretar behovet for en meget 

god rapportering av felte villrein i Norge. Informasjonsflyt ivaretas ved at andre aktører i 

villreinforvaltningen får tilgang til relevant informasjon jegerne rapporterer via Sett og 

http://www.settogskutt.no/
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skutt. Tilliten til dagens villreinjegere tilsier at det ikke er en stor bekymring for ulovlig jakt 

på villrein. Fjerning av kontrollkortet vil redusere mulighetene for kontroll av felte villrein, 

men Miljødirektoratet tror ikke systemet vil utnyttes og at opphør av hjorteviltforskriften § 30 

derfor ikke vil være negativt for bestandsutviklingen. Ved ev. oppheving av 

hjorteviltforskriften § 30 vil det bli mer opp til den enkelte jaktrettshaver om og hvordan det 

skal kontrolleres om riktig antall og kategori villrein er felt på valdet. 

 

Forslag til uttalelse fra Norges Fjellstyresamband: 

 

Norges Fjellstyresamband er interesseorganisasjon for alle fjellstyrene i Norge, og er samlet 

sett den største tilbyderen av villreinjakt. Årlig tildeles mellom 5.000 og 7.000 dyr av 

fjellstyrene. Vi mener derfor fjellstyrenes mening i denne saken børt tillegges stor vekt. I 

tillegg har fjellstyrenes ansatte, Fjelloppsynet, lang og grundig erfaring i forhold til å 

administrere tildeling av dyr, endringer på fellingstillatelser, kortoverdragelser, lagjakt og 

kontroll av både privatrettslige og offentligrettslige forhold knyttet til villreinjakt. Dette 

illustrerer at fjellstyrene sitter på en stor del av ansvaret fra tildeling til rapportering av skutt 

villrein.  

 

Kontrollkortet på villreinjakt har eksister i mange år. Dette er en godt innarbeidet rutine, 

både hos rettighetshavere og jegere. Kontrollkort ble innført for å få bukt med at jegere skjøt 

flere dyr enn det de hadde fått tillatelse og betalt for. Kontrollkortet satte en effektiv stopper 

for dette, selv om man også i dag opplever enkelte tilfeller der jegere ikke har delt kortet og 

skåret hakk for dato og type dyr. Andelen med uregelmessigheter knuttet til villreinjakt er 

derfor veldig lav. I tillegg er også kjøttmerkelappen og kjevelappen nyttige verktøy for oppsyn 

og forvaltning.  

 

Det vil være et tilbakeskritt dersom man slutter å benytte kontrollkort, kjøttmerkelapp og 

kjevelapp, og Fjelloppsynet har få verktøy for å hindre at enkelte jegere tar ut flere dyr. Vi 

tror fremdeles de aller fleste vil forholde seg til regelverket, men vi tror andelen jegere som 

vil forsøke å undra enkelte dyr fra tildelt kvote vil øke.   

 

Miljødirektoratets rolle i forhold til utforming, trykking og distribusjon av kort kan gjerne 

endres. Det bør være unødvendig at Miljødirektoratet som forvaltningsorgan i 2018 skal 

trykke opp et kort for hvert dyr som skal felles i hele Norge. Dette kan utmerket godt løses av 

rettighetshaverne selv, primært gjennom villreinutvalget. De ulike rettighetshaverne blir da 

pliktig til å benytte den ordningen villreinutvalget fastsetter, slik at det ikke blir mange ulike 

ordninger innad i samme villreinområde. Det ulike villreinutvalg vil da selv kunne utforme et 

kontrollkort og kjøttmerkelapp etter eget ønske og behov. NFS mener det vil være mest 

hensiktsmessig om det i forskriften poengteres at villreinutvalgene lager gode rutiner og 

ordninger for kontroll med avskytningen. Å flytte håndtering av en kontrollordning ned på 

lokalt plan vil være i trå med prinsippet om lokal forvaltning 

 

NFS ser også flere stordriftsfordeler ved at villreinutvalget kan håndtere dette selv. Utvalget 

eller fjellstyrene vil for eksempel kunne eksportere trekningslister fra Inatur.no og få ferdig 
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utfylte kontrollkort og kjøttmerkelapper direkte fra egen laserprinter. NFS har forhørt seg 

med forhandleren av papiret i dagens villreinkort som mener dette er fullt mulig.    

 

Det vil være en del kostnader forbundet med etablering av egne ordninger for kontroll av 

felling i de ulike områdene. Fjellstyrene er underlagt prisregulering og kan ikke øke prisene 

ut over prisrammen for å dekke inn økte kostnader. I en overgangsfase på tre år mener vi 

derfor det er hensiktsmessig hvis villreinutvalgene kan søke om å få dekt noen kostnader ved 

dette gjennom viltfondet, som har vært med på å finansiere dette fram til nå. Etter at man har 

fått en løsning opp å gå, vil kostnadene for villreinutvalget være minimale og kunne dekkes 

selv. 

 

NFS mener også at man vil få for dårlig statistikk dersom jegerne selv må registrer sin fangst 

via sattogskutt.no. Fjellstyrene opplever i dag at mange jegere er dårlige på å sende rapport 

om fangstresultat tilbake til fjellstyret via kontrollkortet, og mange fjellstyrer er flinke til å 

purre på dette. Det er derfor viktig å kunne benytte kortet om en kontrollmekanisme for å få 

inn riktig statistikk som rettighetshaverne selv legger inn eller kan kontrollere blir lagt inn av 

jegere på settogskutt.no. Hvis ikke er vi redd for at statistikken blir for dårlig. Dette også ut 

fra tidligere erfaring blant annet med fangstrapportering etter småviltjakt da vi sliter med 

lave tilbakemeldingsprosent til tross for at dette er pliktig.  

 

Å fjerne kontrollkortet fra forskriften kan bety at det ikke lengre krever offentlig påtale og er 

et offentlig dokument. Vi mener det i mange tilfeller er hensiktsmessig at det er et offentlig 

dokument, og foreslår at det gjøres grep for å sikre dette, selv om det utstedes av 

villreinutvalget av en kvote fastsatt av villreinnemda.  

 

VURDERING: 

 

Forslag til uttalelse fra NFS er god. Det er andre gangen denne § er forsøkt fjernet, og 

rettighetshaverne må innse at den gamle ordningen med at MD trykker reinskort vil forsvinne. 

Det er derfor viktig at det kommer en ny ordning som ivaretar både mulighetene for kontroll i 

felt, og at rapporteringen blir slik at den kan brukes i viltforvaltningen.  

 

 

FORSLAG TIL UTTALELSE: 

 

Sel fjellstyre støtter Norges fjellstyresamband sitt forslag til uttalelse.  

--o-- 
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